
                                                                                                                                                                                                                                                         

 
 
 
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr XXXV/06 

 
 
sesji Rady Miasta Działdowo  

odbytej w dniu 23  lutego   2006  roku w sali konferencyjnej  Urzędu Miasta, w zamku  

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – przewodniczącej Rady Miasta. 

 
 
        Sesja trwała w   godz. 1000 – 1310. 

 
        Stan osobowy Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  19  radnych. 

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

 
Pan Ryszard DUCHNA                                   - burmistrz miasta   

Pan Marek BŁAŻEJCZYK                            - z-ca burmistrza 

Pani Teresa NOWAKOWSKA                       - z-ca burmistrza  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                     - sekretarz miasta 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  - skarbnik miasta 

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI                      - radca prawny Urzędu  

Pan Andrzej WITKOWSKI                             - komendant Straży Miejskiej  

Pani Monika SKRZYPEK                                - naczelnik Wydz. PIGŚ 

Pan Leszek JARZYNKA                                   - naczelnik Wydz. GK 

Pani Ewa NERS                                                 - naczelnik Wydz. Oświaty  

Pan Ładysław CICHOSZ                                  - inspektor ds. ZKiS  

Pan Bogdan CYWI ŃSKI                                 - komendant powiatowej straży pożarnej   

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                  - radny powiatu działdowskiego  

Pan Henryk PRZYBYSZEWSKI                     - radny powiatu działdowskiego  

Pan Sławomir KARCZEWSKI                         - prezes Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego  

Pan Grzegorz KASZUBSKI                              - dyrektor MOSiR w Działdowie  

Przewodniczący zarządów osiedli                     -  zgodnie z załączoną listą obecności 

Najlepsi sportowcy miasta za rok 2005, ich trenerzy i działacze sportowi 

Przedstawiciele prasy lokalnej 

Kilku mieszkańców miasta  
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Przebieg sesji  

 
Pkt 1 

 
 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca Rady Miasta otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz   stwierdziła prawomocność obrad.  

         
 
Pkt 2 

 

            Nie zgłoszono propozycji zmian do porządku obrad i Rada przystąpiła do realizacji 

porządku dziennego  sesji w brzmieniu ustalonym przez Przewodniczącą RM, tj. :  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Zmiany w porządku dziennym sesji.  

3. Przyjęcie protokółu  poprzedniej sesji.  

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie   z   działalności  Burmistrza  w  okresie   międzysesyjnym,  zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie    przedstawicieli  Gminy  z  działalności  związków   międzygminnych 

i stowarzyszenia gmin.  

7. Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje radnych i zapytania. 

 
9. OGŁOSZENIE WYNIKÓW PLEBISCYTU NA NAJLEPSZYCH SPORTOWCÓW 

DZIAŁDOWA ZA ROK 2005.  

 
10. Sprawozdanie   z    działalności   Przedsiębiorstwa    Ciepłowniczego     Sp.     z o.o.  

w Działdowie.  

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości  zabudowanej położonej przy ul. Ogrodowej w Działdowie.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Województwa  Warmińsko-

Mazurskiego.  

 
13. Podjęcie 3 uchwał w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego.  
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14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie  miasta na rok 2006.  

 
15. Podjęcie 2 uchwał w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji stałych Rady 

Miasta Działdowo na rok 2006.  

 
16. Odpowiedzi na zapytania.  

 
17. Wolne wnioski i informacje.  

 
 
 
Ad pkt 3 

 

        19 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji bez 

odczytywania.   

 

 

Ad pkt 4 

 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca RM poinformowała, że w okresie 

miedzy sesjami : 

 

- 30 grudnia ubiegłego roku otrzymaliśmy do wiadomości, skierowaną do 

Burmistrza prośbę Zarządu Osiedla Nr 6 o zlikwidowanie zbędnych kopert przy 

Placu Mickiewicza. Natomiast 15 lutego br. Burmistrz Miasta przekazał nam do 

wiadomości kopię, pisma skierowanego do przewodniczącej Zarządu Osiedla, 

którym zawiadamia panią Waszczak, że  zgodnie z wcześniej przekazaną jej 

informacją – zbędne koperty zostaną zlikwidowane w trakcie wykonywania 

oznakowania poziomego ulic, nie później niż do dnia 31 maja br. 

 
- 27 stycznia pani Kinga Prusak zwróciła się do Rady Miasta o przydzielenie jej 

mieszkania komunalnego. Po otrzymaniu wyjaśnień w tej sprawie od 

burmistrza  - skierowała tę sprawę do Komisji Gospodarki i Ochrony 

Środowiska, tak więc za moment  Przewodniczący przedstawi nam opinię 

Komisji w tej sprawie,  
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- 30 stycznia otrzymaliśmy Uchwałę Nr 100/2006 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu budżetowego oraz prognozy kształtowania się długu 

publicznego, przedstawionych w naszej uchwale budżetowej. Regionalna Izba 

Obrachunkowa w swojej uchwale stwierdziła, że Miasto Działdowo ma 

możliwość  sfinansowania deficytu budżetowego w wysokości przedstawionej 

w uchwale budżetowej oraz, że załączona do budżetu prognoza długu 

publicznego na koniec roku budżetowego oraz w następnych  latach spłaty 

długu – jest prawidłowa,  

 
- 31 stycznia otrzymaliśmy kopię skierowanej do burmistrza prośby o zamianę 

mieszkania pani Annie Kempiście. Z prośbą tą, po interwencji pani Kempisty, 

zwróciła się  pani poseł Karolina Gajewska,  

 

- także 31 stycznia państwo Edmund i Ewa Peć zwrócili się do Rady Miasta o 

podjęcie działań zmierzających do wyjaśnienia możliwości przekształcenia 

prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości przy ul. 

Grunwaldzkiej 1. Zwróciła się do burmistrza o przedstawienie ewentualnych 

możliwości , a po otrzymaniu wyjaśnień – skierowała tę sprawę do Komisji 

Gospodarki i Ochrony Środowiska. Usłyszymy więc  za chwilę wypowiedź  i 

stanowisko Komisji w tej sprawie,  

 
- 1 lutego Urząd Marszałkowski wykonując postanowienia porozumienia o 

przekazaniu przez m.in. nasze miasto środków finansowych na funkcjonowanie 

Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli – 

przesłał finansowe i merytoryczne sprawozdanie z działalności tego biura w 

roku 2005. Sprawozdanie to przekazała Komisji Budżetu i Finansów,  

 
- 2 lutego pan Henryk Dębek mieszkaniec naszego miasta przesłał do niej 

ośmiostronicowe  pismo, w którym zadaje różne, interesujące go pytania 

dotyczące  m.in. działki pod budynkiem komunalnym, zaopatrzenia w wodę i 

odprowadzanie ścieków, ogrzewania mieszkań itd.. Kopię tego pisma 

przekazała Burmistrzowi Miasta prosząc o ustosunkowanie się do wszystkich 

poruszonych w nim spraw i pytań do dnia 28 lutego br.  

 



 5 
 

-        13  lutego ( o godz. 14 25), a więc już po ustaleniu programu sesji -  państwo Jan 

i Barbara Piotrowscy zam. przy ul. Hallera  zwrócili się  do Rady Miasta  o 

uchylenie  uchwały   Nr XIX/175/04    z dnia 3 czerwca 2004 r dotyczącej 

przekazania w aport do majątku DAR. S.A. zabudowanej nieruchomości, 

położonej przy ul. Wł. Jagiełły 15. Państwo Piotrowscy uważają, że uchwała ta 

została przyjęta z naruszeniem ich praw do lokalu służbowego,  który  jest  

zamieszkiwany  przez  ich  rodzinę  od około 50 lat. Jak już wspomniałam – 

przekazała - pismo to otrzymaliśmy po ustaleniu porządku sesji. Nie mniej 

jednak w międzyczasie pani Barbara Piotrowska odwiedziła ją w Biurze Rady i 

stwierdziła, że nie mam się już zajmować tą sprawą, gdyż zajął się nią 

wiceprzewodniczący Rady pan  Michał Struzik.   Stwierdziłam – przekazała – 

że pan radny Struzik pobrał kopię uchwały, z którą udał się do wojewody 

warmińsko-mazuskiego. Następnie pan wojewoda przysłał pismo, w którym 

prosi o wyjaśnienie kilku kwestii, na które już pan burmistrz odpowiedział. 

Także będziemy, jako Rada, przygotowywać tę sprawę na następną sesję,  

 
- 16 lutego otrzymała do wiadomości pismo skierowane do Burmistrza  przez 

proboszcza parafii Ewangelicko-Augsburskiej, który informuje m.in., że Rada 

Parafialna podtrzymała swoje stanowisko, dotyczące nie wyrażenia zgody na 

ustalenie służebności gruntowej, polegającej na prawie przejazdu i przychodu 

przez ich nieruchomość na zaplecze nieruchomości Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej. Do pisma ks. proboszcz dołączył koncepcję podziału 

działki opracowaną przez Urząd Miasta, w której wynajęty przez nich architekt 

ujął – jak pisze ksiądz - istniejącą w planach drogę dojazdową na zaplecze 

MOPS od strony bloków przy ul. Męczenników. Jednocześnie ks. Kurzawa 

podkreśla, że ich stanowisko i koncepcja podziału jest ostateczna. I prosi o 

szybką odpowiedź oraz wyrażenie ostatecznego stanowiska władz miasta 

wobec prośby parafii dotyczącej uzyskania części działki, w związku z planami 

budowy małego kościoła dla społeczności ewangelików działdowskich, 

 
- uczestniczyła w szkoleniu dotyczącym pozyskiwania środków. Był to grant 

uzyskany przez harcerzy, także szkolenie to było bezpłatne.  Przywiozła z niego 

dość interesujące materiały, które przekaże pracownikom Urzędu.  
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Ad pkt 5 

 
        Pan  Ryszard  DUCHNA –    burmistrz   złożył  sprawozdanie  ze  swojej   działalności 

z uwzględnieniem   wykonania uchwał Rady Miasta Działdowo w okresie między sesjami, tj. 

od 30 grudnia 2005 r. do 22 lutego 2006 r.(stanowi ono załącznik do protokółu).  

Ponadto odnosząc się do pytania, które padło na poprzedniej sesji – burmistrz poinformował – 

że  umowa  z  PGKiM Sp. z o.o.  została  zawarta  aktem  notarialnym  w dniu 2 stycznia br., 

a dotyczy ona użytkowania.  

 
 
 
Ad pkt 6 

 

        Pan Ryszard DUCHNA – poinformował, że na ostatnim posiedzeniu Zarząd 

Ekologicznego Związku Gmin „DZIAŁDOWSZCZYZNA” przyjął projekty uchwał  w 

sprawie powołania w skład Związku Gminy Grodziczno i Gminy Lubawa na zasadach 

określonych w ten sposób, że albo wchodzą we wszystkie aspekty działalności Związku i 

wpłacają odpowiednie kwoty dla Związku. Albo nie wchodzą wcale. Rozstrzygnięcie takie 

przyjęto jednomyślnie. Gminy te wcześniej złożyły deklaracje o przystąpieniu, a na 

następnym posiedzeniu Zarządu, określą się co do dalszego trybu postępowania w tej sprawie.  

 

Pani Teresa NOWAKOWSKA – z-ca burmistrza złożyła obszerne sprawozdanie ze 

Zgromadzenia Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich , które odbyło się w dniach 13 i 14 

lutego w Olsztynie (sprawozdanie to wraz z materiałami ze Zgromadzenia stanowią załącznik 

do protokółu).  

 

 
Ad pkt 7 

        

        Sprawozdanie z prac Komisji w okresie  międzysesyjnym : 

 
Pan Adam STOLARSKI – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że na  posiedzeniu w dniu  21 lutego  Komisja :   

 
1) 4 głosami „za”, „przeciwko” 1 pozytywnie   zaopiniowała projekt uchwały Rady 

Miasta w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości  

zabudowanej położonej przy ul. Ogrodowej w Działdowie, a chodzi tu o garaż z 
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działeczką, które według wyjaśnień służb burmistrza aktualnie są 

nieprzydatne Urzędowi, 

  
2) rozpatrzyła wniosek Spółki „BUDOMAT” KAMIŃSCY w sprawie wykupu 

dzierżawionej części działki ozn. nr 105/3 położonej przy ul. Grunwaldzkiej. A po 

wyjaśnieniach, członkowie Komisji doszli do wniosku, że sprzedaż tej działki byłaby 

niecelowa ze względu na sąsiedztwo hospicjum. Zaproponowano więc przedłużenie 

dzierżawy tej działki na okres trzech lat,  

 
3) rozpatrzyła wniosek  państwa Edmunda i Teresy Peć o podjęcie działań zmierzających 

do wyjaśnienia możliwości przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności nieruchomości, położonej przy ul. Grunwaldzkiej 1. Stanowisko Komisji 

jest tu negatywne, ponieważ z wyjaśnień pana burmistrza wynika, że nie ma ku temu 

podstaw prawnych. Państwo Peć mogą natomiast skorzystać z zakupu tej 

nieruchomości, gdyż jest to działka przeznaczona na działalność usługową i w tej 

chwili może ona być tylko  nabyta na podstawie art. 31 i 39ustawy z dnia 21.08.1997 

r. o gospodarce nieruchomościami i jak wynika z wyjaśnień – zakup może być 

dokonany z rozłożeniem na raty. Zdaniem Komisji byłoby to dla państwa Peciów 

korzystne,  

 
4) rozpatrzyła prośbę pani Kingi Prusak o przydzielenie lokalu komunalnego. Jak wiemy 

– mówił – w zasobach miasta nie przybywa lokali komunalnych. W związku z tym nie 

było możliwości przydzielenia tej pani mieszkania. Natomiast faktem jest, że  sytuacja 

tej rodziny i tej pani jest dość ciężka, o czym świadczą chociażby potwierdzenia z 

Sanepidu. Dlatego też Komisja zwróciła się z wnioskiem do pana burmistrza, aby z 

chwilą pojawienia się jakichś możliwości lokalowych – rodzina ta otrzymała pomoc,  

 
5) Komisja zajęła się oceną stanu dróg w mieście w okresie zimy. Wysłuchała w tej 

sprawie informacji pana burmistrza Błażejczyka w sprawie wydatków na zimowe 

utrzymanie w sezonie 2005/2006. Podsumowując można powiedzieć, że miasto 

wydało na utrzymaniem ulic i chodników w okresie od 22 listopada 2005 roku do 15 

lutego 2006 roku – 139.399,12 zł. Nie mniej jednak Komisja dość krytycznie oceniła 

stan dróg i chodników  w mieście. Jednocześnie wskazała konkretne wnioski – jak tę 

sytuację poprawić. Wiemy, że zima tegoroczna  jest uciążliwa i ciężka dla wszystkich 

i ulice są w stanie dość krytycznym – nie mniej są jakieś drogi wyjścia, żeby 

przynajmniej troszeczkę poprawić ten stan,  

 
6) Komisja przyjęła swój plan pracy na rok 2006.  
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Pani Elżbieta KONARZEWSKA  - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego składając sprawozdanie z  posiedzenia odbytego w dniu  22 lutego br. 

poinformowała, że Komisja : 

1) zapoznała się z planem pracy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie 

na rok 2006,  

2) pozytywnie zaopiniowała dwa projekty uchwał Rady Miasta w sprawie pomocy 

finansowej dla Powiatu Działdowskiego dotyczące realizacji zadań z zakresu pomocy 

społecznej i ochrony przeciwpożarowej,  

3) przyjęła plan pracy na rok bieżący.  

 

Pan Henryk JABŁOŃSKI – przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu 20 lutego Komisja:  

- wysłuchała sprawozdań  za rok 2005 i informacji o planach pracy na rok 2006 ; 

Miejskiej Biblioteki  Publicznej,  Miejskiego Domu Kultury oraz Miejskiego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji . Po dyskusji Komisja  podziękowała za pracę w/wym. jednostkom, 

wysoko oceniając pracę dyrektorów i podległych im pracowników na polu kultury. 

Natomiast szczególne wyrazy uznania skierowano do pani dyrektor MBP, która mimo 

posiadanej niezwykle mizernej bazy materialno-lokalowej – wzorowo dba o rozwój 

kultury w naszym  mieście i powiecie,  

- przyjęła swój plan pracy na rok 2006. 

  
  

Pan Stanisław STEFANINA –   przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przekazał,  że 

na  posiedzeniu w dniu  22 lutego Komisja : 

 
- zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Biura Regionalnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli za 2005 rok, 

 
- jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie 

pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego,  

 
- 4 głosami ”za” , przy 4 „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego na realizację 

programu prac konserwatorskich, restauracyjnych i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków, w zakresie obiektu po byłym obozie zagłady w 

Działdowie jako miejsca pamięci i martyrologii,  
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- 1 głosem „za” , „przeciwko” 4 i przy 3 głosach „wstrzymujących się” negatywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu 

Działdowskiego na realizację zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej, tj. na 

modernizację strażnicy Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, 

 
- 6 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego na realizację 

zadań z zakresu pomocy społecznej, tj. prowadzenie Ośrodka Interwencji Kryzysowej,  

 
- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmian w budżecie 

miasta na rok 2006, 

 
- przyjęła plan pracy na rok bieżący. 

 
 

Pan  Zbigniew  KOPAŃSKI –   przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej   poinformował,  że 

w okresie miedzy sesjami Komisja spotkała się w dniu 23 stycznia. A głównymi punktami 

tego posiedzenia było przyjęcie planu pracy Komisji na rok bieżący oraz przygotowanie dla 

Rady sprawozdania z działalności Komisji za rok ubiegły. Co do sprawozdania – mówił dalej 

– to przygotowałem dwie jego wersję, jedną krótszą, bardziej zbliżoną do wymogów, 

określonych w Statucie Miasta i drugą bardziej rozbudowaną. Komisja przyjęła sprawozdanie 

bardziej rozbudowane i te posiadacie państwo w swoich materiałach - przekazał.  

 
 
Ad pkt 8 

        Interpelacje radnych i zapytania : 

 

W punkcie tym : 

 

Radny pan Zbigniew KOPAŃSKI – złożył poniższe oświadczenie : 

„ Pani Przewodnicząca Rady, państwo Radni z Klubu SLD i Radni z Klubu Prawicy oraz 

Radni nie zrzeszeni, Szanowni Mieszkańcy Działdowa. 

Jako Radny III i IV kadencji Rady Miasta Działdowo i obecnie Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej oraz Członek Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – składam w dniu 

dzisiejszym oświadczenie następującej treści :  

W związku z licznymi pomówieniami, które zniesławiły moje dobre imię w oczach tysięcy 

mieszkańców powiatu i miasta Działdowa – nagłośnionymi przez lokalną gazetę, pragnę  
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oświadczyć, że nie rezygnuję z mandatu radnego, co jest nieskrywanym pragnieniem 

redaktora Tygodnika Działdowskiego  pana Wiesława Hagedornego. To nie redaktor Wiesław 

Hagedorny lecz społeczeństwo jedynie ma moralne  prawo do odwołania mnie, albowiem to 

społeczeństwo mnie wybrało. Wbrew radom redaktora Tygodnika Działdowskiego nie 

rezygnuję też z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej wszakże i ta kwestia nie jest 

domeną gazety, lecz jedynie szanownej Rady.  

Dla uzasadnienia niepodawania się atmosferze wrzawy wokół mojej osoby pragnę odwołać 

się do następujących faktów :  

1. Nigdy nie kradłem prądu. 

2. Nie miał miejsca fakt poniesionych jakichkolwiek kwot za pobór prądu na mój koszt. 

Byłoby słuszne, aby  ci co pragną mi to przypisać przedstawili rachunek wpłaty na moje imię 

i nazwisko. 

3. Nie jestem i nie byłem właścicielem mieszkania, o którym mowa była  w artykułach 

Tygodnika Działdowskiego. 

4. Prawdą jest jedynie to, że pan redaktor Wiesław Hagedorny chciałby mnie pozbawić 

mandatu radnego – co zresztą w jednym ze swoich artykułów wyraźnie stwierdza.  

Pragnę na koniec podkreślić, iż w tej sprawie prowadzone jest postępowanie wyjaśniające, 

dlatego wszelkie dyskusje na ten temat w chwili obecnej uważam za bezpodstawne.  

Dziękuję bardzo”.  

 

 
        Odnosząc się do tej sprawy radny pan Henryk JABŁOŃSKI – powiedział, że jako 

nauczyciel historii, WOS-u i jako obywatel jest zdumiony wiedzą obywatelską  redaktora 

Tygodnika Działdowskiego. Każde dziecko w szkole podstawie, które uczy się wychowania 

obywatelskiego czy wiedzy o społeczeństwie wie – kontynuował -  kogo się uznaje winnym 

w demokratycznym państwie prawa.   Otóż winnym w demokratycznym państwie prawa 

uznaje się tego, komu sąd prawomocnym wyrokiem ta winę udowodni. Nie wiem – mówił 

dalej – na jakiej podstawie w Tygodniku Działdowskiem od razu osądzono jednego z 

mieszkańców naszego miasta, bez wyroku, bez sądu. No chyba wiedza edukacyjna pana 

redaktora zatrzymała się na poziomie niżej niż podstawowym. Jest to zwykły lincz, jeśli bez 

prawomocnego  wyroku sądowego można każdemu wszystko zarzucić.   Wierzyłem – 

powiedział na zakończenie – że żyjemy w demokratycznym państwie prawa. Ale widocznie 

była to wiara dość słaba i chyba iluzyjna.  

 

 

         Cześć uczestników sesji   nagrodziła oklaskami wypowiedź pana Jabłońskiego.  
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Ad pkt 9 

 
        OGŁOSZENIE WYNIKÓW PLEBISCYTU NA NAJLEPSZYCH SPORTOWCÓW 

DZIAŁDOWA ZA ROK 2005. 

         

Pan Ładysław CICHOSZ – Inspektor ds. ZKiS przed przedstawieniem wyników plebiscytu 

przypomniał, że plebiscyt na najlepszego, czy najpopularniejszego sportowca naszego miasta 

ma już bardzo długą historię, albowiem pierwsza jego edycja odbyła się   w roku 1974, a 

wówczas sportowcem roku został piłkarz Startu Działdowo – Roman Pawelski.   

W ostatnich latach – kontynuował – najlepszych sportowców naszego miasta wybiera  

gremium złożone z przedstawicieli wszystkich klubów sportowych oraz z przedstawicieli 

Rady i Urzędu Miasta. Zespół ten na ostatnim swoim posiedzeniu wybrał trzy sportowe 

talenty roku oraz pięciu najlepszych sportowców naszego miasta za miniony rok.  

 
        Prezentację najlepszych sportowców pan Cichosz rozpoczął od przedstawienia 

TALENTÓW ROKU 2005, i tak :  

- III miejsce  - Piotr RAMA – uczeń Gimnazjum Nr 1, członek Klubu Sportowego 

MOSiR, lekkoatleta. Jego pierwszym trenerem był Leszek Sosnówka, a obecnie jest 

nim Jacek Cytlał.  Koronnym dystansem Piotra jest 2000 m. W styczniu br. startował 

w halowych mistrzostwach Polski w Spale, gdzie co prawda nie zdobył medalu, ale 

znacznie poprawił swój rekord życiowy. 

 
- II miejsce – Emilia SADOWSKA – lekkoatletka, uczennica gimnazjum w 

Lidzbarku. Obecnie trenuje w Uczniowskim Klubie Sportowym MOSiR, a   jej 

trenerem jest Jacek Cytlał.  Także ona biegała na mistrzostwach w Spale i również na 

swoim dystansie poprawiła rekord życiowy. Przeważnie biega na 300 i 600 metrów. 

Ale na razie najważniejszy dla  niej dystans , to 600 metrów.  

 
- I miejsce – Kamil MILEWSKI – koszykarz Uczniowskiego Klubu Sportowego 

„Trójka”. Jego zespół, to najlepszy zespół w naszym województwie. Kamil jest także 

członkiem kadry województwa warmińsko-mazurskiego w kategorii szkół 

podstawowych. A ponadto  nie stroni od innych dyscyplin, jak. np. od piłki halowej, w 

której jest także skutecznym zawodnikiem swojej drużyny.  Jego trenerem jest Paweł 

Szczurewski.  

 

                 SPORTOWCAMI ROKU 2005, zostali : 
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- V miejsce -  Joanna BARANOWSKA – uczennica Zespołu Szkół w Malinowie, 

członkini Uczniowskiego Klubu Sportowego YANKESS. Jak pada słowo YANKESS 

– mówił dalej – to wiadomo, że  gra w softball. Jest członkiem kadry narodowej. Ma 

w swoim  sportowym dorobku medale mistrzostw Polski zarówno w kategorii 

juniorek jak i kadetek. Jej sportowym opiekunem, trenerem jest Zdzis ław Ziółkowski.  

 
- IV miejsce – Monika PIOTROWSKA – studentka, trenuje pod okiem Jacka Cytlała 

w Uczniowskim Klubie Sportowym MOSiR. Monika biega na 300 i 600 metrów. Jest 

jedną z najlepszych  zawodniczek w swojej kategorii wiekowej w naszym 

województwie. W roku ubiegłym Monika biegała na mistrzostwach Polski w 

Bydgoszczy w sztafecie reprezentacji województwa warmińsko-mazurskiego, 

zarówno w biegu rozstawnym 4x 400 metrów jak i w sztafecie 4 x400 metrów, w 

których zajęli 4 miejsca. A duży udział w tym osiągnięciu miała właśnie Monika.   

 
- III miejsce – Witold KOSEWSKI  - tenisista stołowy, reprezentujący DEKOR 

GLASS Działdowo. Obecnie Witold Kosewski występuje w rozgrywkach II ligi. 

Pierwsza runda tych rozgrywek została już zakończona, a w dniu dzisiejszym 

rozpoczynają  się mecze rewanżowe, w których odbędzie się ważny mecz dla 

końcowego układu tabeli. Rywalem DEKOR GLASSU będzie drużyna z  Białego 

Stoku. Witek Kosecki- mówił dalej – jest jednym z członków tej drużyny. Zawsze na 

wysokim poziomie , także przeciwnik ma wiele trudności z odbiorem jego piłek. Jest 

on mocnym punktem w zespole. Zresztą grywa nie tylko w DEKOR GLASSIE , ale 

bierze udział w różnego rodzaju turniejach zarówno wojewódzkich jak i krajowych.  

 
- II miejsce – Sebastian ŁUKASZEWSKI – piłkarz drużyny Start KOMBET. Gra na 

pozycji rozgrywającego, ale raczej przygotowany jest do roli destrukcyjnej, 

polegającej na rozbijaniu akcji przeciwnika, choć zdarza się i to nie rzadko, że 

Sebastian zdobywa bramki. Ale przeważnie są to bramki wynikające ze stałych 

fragmentów gry, tj. gdy egzekwowany jest rzut różny. Jego trenerem jest Krzysztof 

Cedlerski.  

 
- I miejsce  - Kamil KRAUZE – lekkoatleta, uczeń Zespołu Szkół Nr 1. Na co dzień 

Kamil trenuje pod okiem Jacka Cytlała. A największe jego osiągnięcie z roku 

ubiegłego, to zdobycie na mistrzostwach Polski w Bydgoszczy brązowego medalu na 

bardzo trudnym dystansie 3 km z przeszkodami oraz uzyskanie dzień później siódmej 

lokaty na dystansie 5 km.  W tym roku Kamil już startował na halowych 

mistrzostwach Polski w Spale, gdzie także wywalczył brązowy medal w biegu na 
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dystansie 3 km płaskich. Kamil systematycznie poprawia swoje 

wyniki i mamy cichą nadzieję, że  wkrótce będzie olimpijczykiem, bo takie 

możliwości  w nim drzemią i takie szanse Kamil ma.  

 

Wszyscy   wyróżnieni  sportowcy otrzymali   od   burmistrza  Duchny ,  z-cy   

burmistrza T. Nowakowskiej i dyrektora MOSiR p. Grzegorza Kaszubskiego 

pamiątkowe  puchary i statuetki oraz nagrody rzeczowe. Ponadto burmistrz i dyrektor 

MOSiR wręczyli trenerowi panu Jackowi Cytlałowi upominek w podziękowaniu za pełną 

poświęcenia pracę trenerską.   A po wręczeniu nagród i po gratulacjach - pan Ładysław 

CICHOSZ, na prośbę przewodniczącej Rady, szczegółowo zrelacjonował  bieg  Kamila  

Krauzego  na mistrzostwach w Bydgoszczy, gdzie na dystansie 3 km z przeszkodami zajął 

trzecie  miejsce.  

 

        Uczestnicy sesji nagrodzili brawami wszystkich wyróżnionych sportowców. 

        Po czym przewodnicząca ogłosiła przerwę w obradach – zapraszając wszystkich na 

pączki ufundowane przez pana Pawła Nowakowskiego.   

 

 
Ad pkt 10 

 
        Pan Sławomir KARCZEWSKI –  prezes zarządu Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego 

Sp. z o.o. w Działdowie złożył sprawozdanie z działalności spółki za rok 2005 (stanowi ono 

załącznik do protokółu). Informując m.in. , że Urząd Regulacji czuwa nad wysokością cen 

ciepła, stąd  przy braku możliwości podwyżki cen muszą redukować koszty produkcji – 

przekazał informację, której nie było w sprawozdaniu. A  mianowicie, że   w roku 2005, aby 

unowocześnić system gospodarki opałem  zamontowano wagę elektroniczną, gdyż – zapewne 

dowiedzieliście się państwo z prasy  mówił  - o zaginięciu 100 ton opału. Co wynikało z 

nieracjonalnej gospodarki opałem, a właściwie z braku kontroli nad tym opałem. Przy czym 

dodał, że w latach wcześniejszych w przedsiębiorstwie była taka waga, ale przez kilka lat z 

jakichś powodów była ona nieczynna.  

 
W dyskusji 

 
Radny pan Henryk JABŁOŃSKI – zapytał – czy może wyjść z przekonaniem z tej sali, że 

w roku bieżącym nie będzie  podwyżek cen ciepła dla mieszkańców bokowisk z ul. Norwida, 

Lenartowicza itp.  
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Pan KARCZEWSKI – odpowiadając przekazał, że są zobligowani do składania corocznie 

taryf do Urzędu Regulacji Energetyki. I jeżeli koszty są uzasadnione, to wtedy jest podwyżka. 

Natomiast jeżeli będzie się starał, żeby koszty były jak najniższe, to podwyżki nie będzie. 

Żeby być konkurencyjnym wobec gazu – mówił dalej – będę się starał, żeby tych podwyżek 

nie było, ale na 100% nie mogę tego zagwarantować.  

 
Radny pan Wiesław NOWICKI – najpierw zwrócił się do przewodniczącej, aby 

sprawozdanie, które złożył prezes nie trafiło jedynie do protokółu, lecz żeby radni mieli 

okazję zapoznać się z nim bardziej szczegółowo. 

Po czym zwracając  się do prezesa – przekazał - iż wywnioskował z jego wypowiedzi, że 

jedną z trosk przedsiębiorstwa jest pozyskiwanie nowych odbiorców. I w tej kwestii chciałby 

nawiązać do osiedla „Skłodowskiej” , gdzie aktualnie w czterech budynkach wielorodzinnych 

nadal są piece. Natomiast na tym osiedlu działają dwie kotłownie, o których pan prezes 

powiedział, że są nierentowne. Zgadzam się z tym  – mówił – ponieważ koszty jakie ponoszą 

tam odbiorcy ciepła są horrendalne. A z racji regulacji cen przez Urząd Regulacji Energetyki -  

przedsiębiorstwo musi dokładać wprost, bo cen skrośnych stosować już nie wolno. I stąd 

pytanie – czy przedsiębiorstwo w swoich zamierzeniach inwestycyjnych nie przewiduje 

pozyskania odbiorców ciepła  z ulicy Skłodowskiej, co przy zlikwidowaniu kotłowni olejowej 

i rozbudowie kotłowni węglowej w budynku przy ul. Skłodowskiej 3,  oczywiście potani 

koszty przedsiębiorstwa i  mieszkańców.  

 

Przewodnicząca Rady  – zapewniła, że każdy zainteresowany  radny – otrzyma kopię 

sprawozdania z działalności Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego.  

 
a 

 
Pan Sławomir KARCZEWSKI  - przypomniał, że w sprawozdaniu wspomniał, że 

opracowali pod koniec 2005 roku plan rozwoju firmy. Podał jednak tylko kilka 

najistotniejszych kierunków działań. Otóż przymierzamy się w tym roku – mówił – do 

likwidacji trzech kotłowni lokalnych, dodając, że praktycznie wszystkie kotłownie lokalne są 

nierentowne ze względu na drogi nośnik energii, albo ze względu na ich niedociążenie. Na 

przykład,  kotłownia przy ul. Polnej jest niedociążona i zamierzają w tym roku wybudować 

ciepłociąg od kotłowni Polna w kierunku osiedla Skłodowska, zahaczając o kotłownię przy 

ul. Kolejowej. 

Jestem teraz w trakcie pozyskiwania funduszy zewnętrznych – przekazał. Ponadto firma z 

zewnątrz wykonuje im  studium wykonalności tego przedsięwzięcia i będą się starać o środki 
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z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Inwestycja ta kosztować będzie 

bowiem  około 600 000 zł, a takiego wydatku firma na dzień dzisiejszy nie jest w stanie 

udźwignąć.  

Jeśli chodzi o jednostki, gdzie nie ma centralnego ogrzewania – kontynuował – to sytuacja 

wygląda w ten sposób, że firma ciepłownicza, jako dostawca ciepła jest zobligowana do 

wykonania przyłącza. Natomiast całą instalację wewnętrzną  musi wykonać na koszt własny 

właściciel nieruchomości. Ale jak – przekazał – są otwarci, bo kotłownia przy  ul. Polnej 

także jest  niedociążona, co przynosi im  straty.  

 

Radny  pan  Józef SPYCHALSKI – zwrócił się do prezesa z trzema pytaniami, a 

mianowicie :  

1) nawiązując do faktu, że kotłownie przy ul. Nidzickiej i ul. Polnej mają 

niewykorzystaną moc, za co swego czasu  płaciło się kary – zapytał czy obecnie 

również  się  je płaci, a jeżeli tak, to ile z tego tytułu zostało odprowadzone za rok 

2005 ? 

2) stwierdził, że stosując różne nośniki energii koszt GJ jest różny i w związku z tym 

poprosił  o  podanie   -  ile  kosztuje  ogrzanie  1 m2   z   kotłowni   przy  ul. Nidzickiej 

i z kotłowni olejowej,  

3) zapytał o średnie zatrudnienie w roku 2004 i na koniec 2005 roku.  

 

Pan KARCZEWSKI – prezes odpowiadając zaczął od pytania dotyczącego kar. Otóż nie 

płacimy bezpośrednich kar z tego tytułu, że  mamy niewykorzystaną moc zainstalowaną na 

ciepłowni – przekazał. Urząd Regulacji Energetyki pozytywnie opiniuje nam tylko moc, którą 

wykorzystujemy, moc zamówioną. Natomiast moc niewykorzystana stanowi nasz koszt 

nieuzasadniony, którego taryfa nam nie pokryje.  

Co do kosztów 1m2 z ciepłowni olejowej czy miałowej, to przygotuje takie dane. Z uwagi 

bowiem na różnoraką substancję mieszkaniową, nie może podać jednej ogólnej ceny, bo 

byłaby ona nieprawdziwa.   

Jeżeli chodzi o zatrudnienie, to nie posiada w tej chwili  zestawienia zatrudnienia na koniec 

roku 2004, ale ogólnie może powiedzieć, że na pewno było ono wyższe niż na koniec roku 

2005, ponieważ w miejsce osób, które odeszły z pracy w roku 2005 nie przyjmował nowych. 

Przy czym dodał, że może się umówić z panem radnym i podać mu dokładne dane.  

 
a 

 
Pani BARTKOWSKA – zwróciła się do prezesa o uzupełnienie sprawozdania o te dane.  
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Radny pan Wiesław NOWICKI – zapytał pośrednio pana prezesa, a bezpośrednio 

burmistrza – jaki jest los dalszej egzystencji Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego, a ma tu na 

myśli strukturę organizacyjną i formę funkcjonowania przedsiębiorstwa. W roku ubiegłym – 

przypomniał – Rada przyjęła uchwałę w kierunku przygotowania do prywatyzacji tego 

przedsiębiorstwa. Co więc w tej sprawie się dzieje i co przedsiębiorstwo w tej kwestii 

zamierza ?  

A dalej w uzupełnieniu jednego z pytań radnego pana Spychalskiego – przekazał – że 

zadawalałoby ich, gdyby prezes podał   jaki jest koszt wytworzenia 1 GJ w kotłowni olejowej, 

w kotłowni węglowej i miałowej – dlatego, że to ile się sprzeda – mówił – to już zależy od 

zapotrzebowania. Natomiast jeżeli będą znać koszt wytworzenia, to sobie wszystko wyliczą. 

 

Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz miasta stwierdził, że prezes przedstawił to, co zostało 

dokonane w celu polepszenia sytuacji finansowej spółki. Potrzebne są inwestycje – 

powiedział – a ich plan wymaga środków, tak więc pan prezes stara się o nie w Narodowym 

Funduszu Ochrony Środowiska. 

Uważam – kontynuował – że jeśli miałoby dojść do sprzedaży udziałów i akcji , to nie należy 

ich zbywać firmom z zewnątrz , specjalizującym się w tej branży, bo jak się okazało, efekty 

takich sprzedaży  były niedobre, szczególnie dla odbiorców.  Tak więc wypadku 

poszukiwalibyśmy rozwiązań dających możliwość zakupu tylko podmiotom , bezpośrednio 

zainteresowanym, czyli tym, które w szczególności  z tego korzystają.  

Spróbujemy więc – mówił – nawiązać rozmowy z głównymi odbiorcami, bo to działałoby na 

ich rzecz. Główni odbiorcy mają mniejsze lub większe możliwości wejścia w inwestycje, ale  

w wypadku inwestycji – ceny na pewno by nie rosły. Mogłyby pozostać na tym samym 

poziomie lub nawet uległyby zmniejszeniu, a inwestorem częściowym byłby ten, kto i tak z 

tego   korzysta. Natomiast  dla   społeczeństwa   byłoby   to    chyba    najbardziej   racjonalne 

i rozsądne.  

Na pewno nie będzie sprzedaży aż takich udziałów, żeby miasto straciło kontrolę nad tą 

spółką, bo obserwując politykę energetyczną Polski, Europy i świata widać tendencję, że takie 

przedsiębiorstwa  będą mieć chyba większą przyszłość, niż przedsiębiorstwa, które 

dostarczają gaz, z uwagi na wciąż rosnące ceny gazu i politykę sąsiada, który  dysponuje tym 

surowcem.  

 
Pan Sławomir KARCZEWSKI -  nawiązując do ostatniej kwestii poruszonej przez radnego 

pana  Nowickiego  podał  koszty  wytworzenia  1 GJ,   i tak :   z   kotłowni   miałowej   przy 

ul. Nidzickiej -  33,30 zł, z kotłowni przy ul. Skłodowskiej 17 – 76,41 zł, z kotłowni gazowej 

przy ul. Grunwaldzkiej 6 – 45,54 zł. 
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Radny pan Bogdan KASZUBSKI – odnosząc  się do informacji przekazanej w 

sprawozdaniu o wywiezieniu z terenów kotłowni ok. 100 ton węgla – zapytał prezesa – na 

jakiej podstawie on to stwierdził ? W jakim okresie czasu zginął ten węgiel? Oraz, czy jako 

zarządca tego przedsiębiorstwa działa  coś w tej kwestii? 

 
a 

 
Pan  KARCZEWSKI –  poinformował,  że  po objęciu  funkcji  i  po  odjęciu  pracy w dniu 

1 lipca 2005 roku zarządził inwentaryzację w firmie, w wyniku której stwierdzono niedobór 

prawie 100 ton węgla.  Po wstępnej analizie – wyjaśniał dalej – zleciłem firmie zewnętrznej, 

mianowicie pracownikom z działu technicznego MPEC Olsztyn, wykonanie  odrębnej, 

zewnętrznej oceny tego zdarzenia i wydanie opracowania na temat dotychczasowej 

gospodarki opałem na kotłowni  Nidzicka 19. Opinia, wyniki tego opracowania są na 

podstawie matematycznego wzoru , w którym  stosowane były dwie liczby dotyczące 

kaloryczności węgla oraz sprawności kotłowni.  Chyba nie trzeba dużej wiedzy technicznej 

czy wiedzy z zakresu fizyki – mówił – żeby stwierdzić, że   sprawność kotła węglowego nie 

może być przez cały rok taka sama. A niestety w przedsiębiorstwie wskaźnik 75% był 

stosowany przez cały czas, bez względu na to czy było lato, czy zima. Było to więc 

przyjmowane jako liczba stała, pewna i nie było korekty. 

Następny czynnik – kaloryczność węgla. Otóż ja – kontynuował – wprowadziłem obowiązek  

pobierania próbek każdorazowej dostawy opału po to, aby zdopingować dostawców do 

rzetelnych dostaw, bo prawdopodobnie zdarzały się jakieś drobne oszustwa ze strony 

dostawców, którzy byli zobowiązani do dostarczania danej kaloryczności, a przysyłali co 

innego. Wcześniej nie  było to sprawdzane i firma nie mogła w żaden sposób dojść swoich 

racji.   

Ponadto – mówił dalej – nie można w żaden sposób wiązać  gospodarki opałem, czyli tego co 

się dzieje na placu składowym z tym, co się dzieje w samej ciepłowni. Zadaniem ciepłowni 

jest uzyskanie takich parametrów, żeby odbiorca był zadowolony, żeby był komfort cieplny, 

żeby mieszkania były dogrzane. A to czy ciepłownia  w grudniu zużyje załóżmy 1000 ton, a 

w lutym 1100 ton, to nie zależy od składu opałowego. Żeby to uciąć – przekazał – 

wprowadziłem pomiar między placem składowym, a ciepłownią. Także obecnie, każdego 

dnia wiem ile węgla zasypuje się do olejów, ile węgla każdego dnia się spala.  

Takie były moje wstępne wnioski – poinformował – które potwierdziło opracowanie 

pracowników działu technicznego z MPEC Olsztyn. Po czym przekazał, że umożliwi 

zainteresowanym zapoznanie się z tym opracowaniem.   
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Radny pan  Stanisław STEFANINA – zwracając się do prezesa powiedział, że  jeżeli już 

bada wartości opałowe węgla, to aby przy okazji nanoszenia poprawek, o których była mowa, 

- pokusił się przeliczyć to w paliwie umownym, co byłoby najbardziej miarodajne.   

 

Pan KARCZEWSKI – zapewnił, że zrobi takie zestawienie.  

 
        Ponieważ nie było więcej chętnych do dyskusji  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca RM przypomniała, iż pan prezes 

zadeklarował, że  zawsze jest do dyspozycji radnych i zawsze, gdy będzie taka potrzeba – 

może uczestniczyć w posiedzeniach Komisji. Po czym podziękowała prezesowi 

Karczewskiemu za udział w sesji i za złożenie sprawozdania.  

 

 
Ad pkt 11 

 

        Pani Monika SKRZYPEK  - naczelnik Wydziału PIGŚ przedkładając projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości zabudowanej 

położonej  przy  ul. Ogrodowej w Działdowie. Projekt ten dotyczy – przekazała pani 

Skrzypek – nieruchomości zabudowanej garażem, która stanowi własność Gminy-Miasto 

Działdowo. Jest to działka narożna o obszarze 63 m2 z boksem garażowym. Kwota 

oszacowana całej nieruchomości wynosi 13.200 zł, z czego wartość gruntu, to 3.700 zł. 

W związku z tym, że garaż ten nie jest wykorzystywany przez miasto postanowiono zbyć to 

mienie.    

 

        Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji. A w przeprowadzonym głosowaniu Rada 

podjętą 12 głosami „za”, „przeciwko” 4 i przy 2 g łosach „wstrzymujących się” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXXV/308/06 

 
wyraziła  zgodę na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości zabudowanej położonej przy 

ul. Ogrodowej w Działdowie.  

 

 
Ad pkt 12 

 

        Bez uwag 18 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła 
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                                       U c h w a ł ę   Nr XXXV/309/06 

 

którą wyraziła zgodę na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 3.780 zł dla Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego  na realizację przez Województwo zadań związanych z 

funkcjonowaniem Biura Regionalnego w Brukseli.  

 

 
Ad pkt 13 

 

        W punkcie tym : 

 

1. Podjętą 18 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                             U c h w a ł ą   Nr XXXV/310/06  

 
Rada wyraziła zgodę na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 4.760 zł dla Powiatu 

Działdowskiego w celu realizacji przez Powiat zadań z zakresu pomocy społecznej , tj. na 

prowadzenie Ośrodka Interwencji Kryzysowej . 

 

2. Przed przystąpieniem do rozpatrzenia kolejnego projektu uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu na realizacje zadań z zakresu ochrony 

przeciwpożarowej  

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – skarbnik przekazując, że na 

wczorajszym posiedzeniu zostali zobligowani do przedłożenia Radzie informacji w zakresie  

udzielonej pomocy finansowej dla straży pożarnej w latach poprzednich poinformowała, że :  

- w roku 2004 w kwocie 30.000 zł dofinansowano zakup samochodu operacyjnego, 

- w 2001 roku dofinansowano zakup samochodu operacyjnego w kwocie 90.000 zł,  

- w roku 1998 przekazano 1.000 zł dopłaty do umundurowania, 

- w roku 1995 przekazaliśmy dotację w wysokości 11.000 zł na zakup sprzętu 

hydraulicznego do działań ratowniczych. 

 
               Po czym podjętą bez uwag 15 głosami „za”, „przeciwko”1 i przy 2 głosach 

„wstrzymujących się”    

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XXXV/311/06 
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Rada wyraziła zgodę na udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego w 

kwocie 50.000 zl w celu realizacji przez Powiat  zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej, 

tj. modernizacji strażnicy Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej.  

 

3. Burmistrza miasta – pana Ryszard DUCHNA - szczegółowo omówił działania podjęte w 

celu przystosowania obiektu po byłym obozie zagłady w Działdowie jako miejsca pamięci i 

martyrologii, w czym zadeklarowały udział finansowy wszystkie gminy  z terenu naszego 

powiatu. Jak informował burmistrz -  kosztorys tego przedsięwzięcia opiewa na kwotę 

12.915.752 zł, z czego zakłada się dofinansowanie z Europejskiego Obszaru Gospodarczego, 

Norweskiego Mechanizmu Finansowego w kwocie 9.689.968 zł. Powiat i samorządy lokalne 

zamierzają przeznaczyć na ten cel 1.529.270 zł, CARITAS – 890.018 zł i pozostałe instytucje 

oraz osoby prawne – 806.496 zł.  Zgodnie z projektem – przekazał m.in. -  ma tam być 

hospicjum na 25 łóżek. Zakład opiekuńczo-leczniczy z 46 łóżkami dla osób z chorobami 

neurologicznymi, przewlekle postępującymi chorobami mięśni i stawów po 

skomplikowanych urazach i złamaniach, a także z trudno gojącymi się ranami, odleżynami, 

zaburzeniami psychiatrycznymi i upośledzeniem umysłowym.  Ognisko wychowawcze dla 50 

dzieci z rodzin ubogich, niepełnych, wielodzietnych i dotkniętych dysfunkcjami 

wychowawczymi. Centrum Interwencji Kryzysowej w Rodzinie. Środowiskowy Dom 

Samopomocy dla 35 osób dorosłych, przewlekle chorych psychicznie. Noclegownia dla 

bezdomnych. Poza tym w budynku działać będzie  kuchnia, stołówka wydająca posiłki dla 

dzieci z rodzin ubogich, osób bezdomnych i osób znajdujących się w bardzo trudnej sytuacji 

materialnej. Ponadto w budynku znajdować się będzie sala konferencyjna, sala rehabilitacyjna 

oraz izba pamięci tego obiektu.     

 

         Rada bez uwag - 16 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”  podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXXV/312/06 

 
którą wyraziła zgodę na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji dla Powiatu 

Działdowskiego na realizację programu prac konserwatorskich, restauracyjnych  i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, w zakresie obiektu po byłym 

obozie zagłady w Działdowie jako miejsca pamięci i martyrologii. Przeznaczając na ten cel 

kwotę 305.854 zł płatną w latach 2006 – 2008, z czego 47.196 zł w roku 2006, 183.210 zł w 

roku 2007 i 75.448 zł w roku 2008.  
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Ad pkt 14 

 

        Podjętą 18 głosami „za”, tj. jednomyślnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXXV/313/06 

 
Rada dokonała zmian w budżecie miasta na rok 2006. 

 

                                        

Ad pkt 15 

 

1) Podjętą bez uwag 14 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się”  

 
                             U c h w a ł ą   Nr XXXV/314/06 

 
  Rada zatwierdziła plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2006.  

 

2) Podjętą 18 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                             U c h w a ł ą   Nr XXXV/315/06 

 
Rada zatwierdziła plany pracy pozostałych Komisji stałych na rok 2006.  

 

Ad pkt 16 

 

        W punkcie tym nikt nie zabierał głosu, ponieważ nie było zapytań.  

 

Ad pkt 17 

 

        Wolne wnioski i informacje :  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca RM odczytała zaproszenie na 

Samorządowe Spotkanie Jasnogórskie w dniu 21 maja br. wyrażając nadzieję, że wielu 

naszych samorządowców będzie chciało skorzystać  z tego zaproszenia. Jednocześnie   

poinformowała, że planuje połączenie wyjazdu na to spotkanie z wcześniejszym pobytem we 

Wrocławiu. Tak więc  wyjazd nastąpiłby więc w dniu 19 maja, a powrót 21 maja w godzinach 

popołudniowych. Pierwszy nocleg byłby we Wrocławiu, a drugi w Częstochowie.  Koszt, to  
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ok. 180.  Chętnych poprosiła się o zapisywanie się do 15 marca w Biurze Rady.  

 
Pan Bogdan CYWIŃSKI – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w 

Działdowie podziękował Radzie za podjęcie uchwały przydzielającej środki finansowe na 

modernizacje strażnicy.  

Prawdą jest mówił dalej – że jako Komenda Państwowej Straży Pożarnej finansowani 

jesteśmy z budżetu państwa. Budżet, którym dysponujemy w zasadzie wystarcza nam na 

bieżące wydatki, paliwo, utrzymanie sprzętowe i utrzymanie strażnicy. Natomiast zawsze  - 

kontynuował – poszukujemy środków,  umożliwiające modernizację obiektu oraz zakupy 

sprzętowe, które wpływają na podnoszenie jakości udzielania pomocy poszkodowanym czy 

różnych działań związanych z ratownictwem.  

Miasto Działdowo – kontynuował  - jest w tak komfortowej sytuacji, że posiada na swoim 

terenie państwową straż pożarną, co powoduje, że z zasadzie nie musi ponosić kosztów 

związanych i utrzymaniem ochrony przeciwpożarowej. Jest to więc tylko dobra wola Rady, 

że te środki przydzieli. Natomiast wszystkie pozostałe samorządy na terenie naszego powiatu 

przekazują nie małe pieniądze  na ochronę przeciwpożarową, poprzez utrzymanie jednostek  

ochotniczych straży pożarnych, które to niejednokrotnie uczestniczą w działaniach 

ratowniczych na terenie Działdowa. A ilość zdarzeń na terenie miasta wynosi co roku w 

granicach od 40 do 45%. 

Kończąc wystąpienie pan komendant jeszcze raz serdecznie podziękował za decyzję o 

przyznaniu środków, po czy  przekazał na ręce przewodniczącej sprawozdanie z działalności 

komendy za rok ubiegły. 

 

 

        Wobec wyczerpania porządku dziennego przewodnicząca zamknęła XXXV sesję Rady 

Miasta Działdowo. 

 

Protokółowała                                                                          Przewodnicz ąca Rady                                                                                                 
G.Nadratowska                                                                          Teresa Bartkowska  
 

 


